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Närvarolista 
Beslutande 
Ledamöter 

Amanda Lindblad (S), ordförande 
Glenn Andersson (S) 
Camilla Runerås (S) 
Anders Wigelsbo (C), vice ordförande § 3 - § 9 
Sture Johansson (C) 
Johanna Ritvadotter (V) 
Ingela Kilholm Lindström (MP) 
Magnus Edman (SD) 
Tryggve Lindman (SD) 
Cecilia Viman (SD) 
Erik Hamrin (M), andre vice ordförande 
Tomas Bergling (M) 
Hanna Westman (SBä) 
 

Tjänstgörande ersättare Marie-Anne Deleryd (C) ersätter Anders Wigelsbo (C) § 1 - § 2 

Närvarande ersättare Daniel Hedlund (S) 
Magdalena Fredriksson (S) 
Thomas Calissendorff (S) 
Marie-Anne Deleryd (C) § 1 - § 2 
Rasmus Löfling (V) 
Marcus Söderlund (SD) 
Henric Eriksson (SD) 
Michael PB Johansson (SD) 
Ulf Westman (SBä) 
Magnus Holm (KD) 
Mona Johansson (L) 

Övriga deltagare Daniel Holmvin, kommundirektör 
Malin Selldén Wahlman, sekreterare 
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Dnr 2025/4 

KS § 1 Godkännande av föredragningslista  

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att lyfta ut punkt 4 Uppförandekod för förtroendevalda i Sala kommun från dagens 
föredragningslista, samt 
att i övrigt godkänna föredragningslistan i sin helhet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att lyfta ut punkt 4 Uppförandekod för förtroendevalda i Sala kommun från dagens 
föredragningslista, samt 
att i övrigt godkänna föredragningslistan i sin helhet. 
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Dnr 2025/40 

KS § 2 Ekonomi 2025  

INLEDNING 
Mot bakgrund av det ekonomiska läget föreslås följande åtgärder för 
kostnadsreduceringar och arbete för ekonomi i balans. De senaste åren har Sala 
kommun haft negativa prognoser i nämnder samt balanskravsresultat. Prognoserna 
har varit successivt försämrade under året och har avslutats med en 
bokföringsmässig 13:e månad. Åtgärder som på både kort och lång sikt är 
nödvändiga. Ytterligare beslut kommer i samband med omhändertagande av den 
analys som SKR överlämnat till Sala kommun om kommunens ekonomi.  

Beslutsunderlag 
KS 2024.107- Missiv 

Ärendet föredras av kommunstyrelsens ordförande Amanda Lindblad (S). 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att ekonomisk återhållsamhet och kostnadsrestriktivitet ska gälla för Sala kommuns 
verksamheter under år 2025, 
att samtliga nämnder samt styrelsen arbetar för generella kostnadsreduceringar för 
att anpassa verksamheter efter kommunens samlade ekonomiska förutsättningar, 
att anställningsprövning ska gälla och hanteras av respektive kontorschef under år 
2025, 
att inköpsprövning ska gälla och hanteras av respektive kontorschef under år 2025, 
att kommundirektören ges i uppdrag att följa upp avtalstrohet för att hålla nere 
kostnaderna,  
att behovsprövning och godkännande för att teckna nya hyresavtal för externa 
lokaler görs av kommundirektören, 
att restriktiv behovsprövning av konsulter ska gälla och beviljas endast av 
kommundirektör under år 2025, 
att internfakturerande verksamheter ska prioritera att arbeta för 
kostnadsreduceringar tillsammans med beställande verksamheter för att minska 
Sala kommuns samlade kostnadsmassa, 
att ekonomiska konsekvensbeskrivningar tas fram som underlag inför samtliga 
beslut med budgetpåverkan för att samtliga beslut som tas ska ha en plan för 
finansiering, 
att ekonomichefen ger i uppdrag att ta fram förslag till nya finansiella mål utifrån 
den analys av kommunens ekonomi som SKR genomfört,  
att kommundirektören ges i uppdrag att säkerställa en analys av den ekonomiska 
utvecklingen de senaste åren med fokus på hur brister i prognosarbete ska åtgärdas 
samt att prognossäkerhet säkerställs för år 2025 och kommande år, samt 
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KS § 2 fortsättning 

att kommundirektören ges i uppdrag att säkerställa att den analys av Sala kommuns 
ekonomi som tagits fram av SKR ska hanteras av kommunen gemensamt av 
kommunstyrelsen och nämnder samt även utgöra temat för Budget kickoff 2025 
som är en del av kommunens ekonomistyrning.  

Glenn Andersson (S) yrkar bifall till Amanda Lindblads (S) yrkande. 

Erik Hamrin yrkar tillägg 
1. att kommunen skyndsamt ska samråda med Region Västmanland kring 
möjligheterna att återinföra busstaxor i enlighet med Västmanlands lokaltrafiks 
standardtaxa snarast möjligt, 
2. att genom beslut på stämma, eller vid behov extrastämma, via uppdaterat 
ägardirektiv begära en utdelning från SHE för räkenskapsåret 2025 om 33% av dess 
vinst, dock minst 8 000 000 kronor, 
3. att uppdra till kommundirektören att tillse att Sala kommun omgående och tills 
vidare återgår till att använda diesel i stället för HVO100 i sina bilar, 
4. att uppdra till kommundirektören att utreda möjligheterna för och genomföra 
åtgärder för att minska måltidsenhetens kostnader, 
5. att kommunstyrelsen beslutar att ge kommundirektören möjlighet att frångå 
rätten till heltid vid rekrytering av personal till vissa tjänster, 
6. att kommunstyrelsen beslutar att ge kommundirektören möjlighet att vid behov 
frångå beslutet om att varje skola eller förskola ska ha tillagningskök,  
7. att uppdra till kommundirektören att omgående tillse att de praktiktjänster som 
verksamheten kan ställa till förfogande tilldelas arbetstagare från AME:s 
verksamhet,  
8. att kommundirektören ges i uppdrag att tillse att lokalförsörjningsplanen 
upprättas för att kunna ingå i budgetprocessen 2025, samt 
9. att fastighetsbeståndet och andra tillgångar ses över med syfte att minska 
kostnader och generera intäkter. 

Tomas Bergling (M), Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman (SD), Cecilia Viman (SD) 
och Hanna Westman (SBä) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande. 

Glenn Andersson (S) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) tilläggsyrkanden 4 och 9. 

Ajournering 
Sammanträdet ajourneras kl. 09.23 - 09.46. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner sitt eget yrkande bifallet. 

Ordförande ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande 1 mot avslag och finner 
yrkandet avslaget. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande 2 mot avslag och finner 
yrkandet avslaget. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande 3 mot avslag och finner 
yrkandet avslaget. 
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KS § 2 fortsättning 

Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande 4 mot avslag och finner 
yrkandet bifallet. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande 5 mot avslag och finner 
yrkandet avslaget. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande 6 mot avslag och finner 
yrkandet avslaget. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande 7 mot avslag och finner 
yrkandet avslaget. 

Votering  
Votering begärs och följande voteringsproposition godkänns: 
Den som stödjer Amanda Lindblads avslagsyrkande röstar JA, den som stödjer Erik 
Hamrins (M) tilläggsyrkande röstar NEJ. 
Vid voteringen avges 7 JA-röster (Amanda Lindblad (S), Glenn Andersson (S), 
Camilla Runerås (S), Marie-Anne Deleryd (C), Sture Johansson (C), Johanna 
Ritvadotter (V), Ingela Kilholm Lindström (MP) och 6 NEJ-röster Magnus Edman 
(SD), Tryggve Lindman (SD), Cecilia Viman (SD), Erik Hamrin (M), Tomas Bergling 
(M) och Hanna Westman (SBä). 

Kommunstyrelsen finner tilläggsyrkande 7 avslaget. 

Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande 8 mot avslag och finner 
yrkandet avslaget. 

Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande 9 mot avslag och finner 
yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att ekonomisk återhållsamhet och kostnadsrestriktivitet ska gälla för Sala kommuns 
verksamheter under år 2025, 
att samtliga nämnder samt styrelsen arbetar för generella kostnadsreduceringar för 
att anpassa verksamheter efter kommunens samlade ekonomiska förutsättningar, 
att anställningsprövning ska gälla och hanteras av respektive kontorschef under år 
2025, 
att inköpsprövning ska gälla och hanteras av respektive kontorschef under år 2025. 
att kommundirektören ges i uppdrag att följa upp avtalstrohet för att hålla nere 
kostnaderna,  
att behovsprövning och godkännande för att teckna nya hyresavtal för externa 
lokaler görs av kommundirektören, 
att restriktiv behovsprövning av konsulter ska gälla och beviljas endast av 
kommundirektör under år 2025, 
att internfakturerande verksamheter ska prioritera att arbeta för 
kostnadsreduceringar tillsammans med beställande verksamheter för att minska 
Sala kommuns samlade kostnadsmassa, 
att ekonomiska konsekvensbeskrivningar tas fram som underlag inför samtliga 
beslut med budgetpåverkan för att samtliga beslut som tas ska ha en plan för 
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finansiering, 
att ekonomichefen ger i uppdrag att ta fram förslag till nya finansiella mål utifrån 
den analys av kommunens ekonomi som SKR genomfört,  
att kommundirektören ges i uppdrag att säkerställa en analys av den ekonomiska 
utvecklingen de senaste åren med fokus på hur brister i prognosarbete ska åtgärdas 
samt att prognossäkerhet säkerställs för år 2025 och kommande år,   
att kommundirektören ges i uppdrag att säkerställa att den analys av Sala kommuns 
ekonomi som tagits fram av SKR ska hanteras av kommunen gemensamt av 
kommunstyrelsen och nämnder samt även utgöra temat för Budget kickoff 2025 
som är en del av kommunens ekonomistyrning, samt 
att fastighetsbeståndet och andra tillgångar ses över med syfte att minska kostnader 
och generera intäkter. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman (SD), 
Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBä) inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Nämnder och kontor 
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Sala 2025-01-15 

 
 

Reservation Kommunstyrelsen 2025-01-15 

Punkt 3: Ekonomi 2025 

 

Under två års tid har Koalition Salas företrädare upprepade gånger påtalat 

behovet av handlingskraft och tydliga åtgärder utifrån det svåra ekonomiska 

läget i Sala kommun. Även om vi välkomnar att styret nu svängt i ytterligare en 

fråga och inkluderat balansresultatsmål i de finansiella målen, i enlighet med vårt 

förslag från 2024, så krävs mycket mer än så. 

Koalition Sala ställer oss bakom det ordförandeförslag som reviderades vid 

mötet, men har också valt att lägga ett antal tilläggsförslag. Vi reserverar oss till 

förmån för dessa tilläggsyrkanden. Sala kommuns ekonomi står inför fortsatta 

stora utmaningar även 2025, och vi anser därför att det är avgörande att 

kommunen följer de råd som SKR angivit. 

Ett av dessa råd är att alltid säkerställa väl genomarbetade beslutsunderlag där 

konsekvenser, kostnader och finansiering tydliggörs, inte minst en 

lokalförsörjningsplan.  

Vi beklagar att det i nuläget saknas en fungerande organisation för att kunna ta 

fram en lokalresursförsörjningsplan som hänger samman med 

investeringsbudgeten, vi anser det vara mycket viktigt att en sådan plan ska 

finnas till 2025 års budgetberedning. Att de nödvändiga kartläggningarna 

försenas gör det svårare för oss politiker att ta välgrundade beslut. 

Att styret har nu äntligen påbörjat ett arbete med mer långtgående åtgärder och 

strukturförändringar är positivt även om det dröjt på tok för länge. Samtidigt är 

det olyckligt att de fortsätter säga nej till våra förslag kring enkla åtgärder som 

skulle kunna minska kommunens kostnader omgående. 

Vi ser inget försvar för fortsatt avgiftsfri kollektivtrafik när kommunen riskerar 

ett underskott på runt 80 miljoner kronor – särskilt inte då en riktig uppföljning 

och redovisning av de reella kostnaderna för kollektivtrafiken fortfarande saknas. 
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Sala 2025-01-15 

 
 

Vi föreslår även en vinstutdelning från SHE motsvarande minst åtta miljoner 

kronor, vilket skulle tillföra viktiga medel till kärnverksamheterna. Att tillfälligt 

återgå till diesel i kommunens bilar är en annan åtgärd som omgående hade 

kunnat avlasta ekonomin. 

Dessutom skulle större flexibilitet vid nyanställningar och möjligheten att frångå 

beslutet om tillagningskök kunna leda till långsiktiga besparingar och effektivare 

resursutnyttjande. Tyvärr avslås alla dessa konkreta förslag, vilket gör att vi 

riskerar ännu ett år av underskott och bristande framförhållning. 

Summa summarum uppgår Salabornas förluster hittills under denna 

mandatperiod redan till över 120 miljoner kronor. Vi måste kunna undvika att 

begrava oss i nya utredningar och utdragen väntan i de fall där vi har enkla sätt 

att förstärka ekonomin. 

Vi är också glada att styret faktiskt tog sig tid att titta igenom Koalition Salas 

förslag och faktiskt anta en del av dem. Det ger oss visst hopp, inför kommande 

utmaningar, när den styrandet majoriteten öppnar för att lyssna på 

oppositionens idéer. Det kommer att behövas blocköverskridande lösningar och 

gemensam syn på problemen vi står inför både på kort och lång sikt. 

 

 

 

För Koalition Sala   

Erik Hamrin (M), oppositionsråd  

Magnus Edman (SD), gruppledare 

Tryggwe Lindman (SD), ledamot 

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare  
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Dnr 2024/1009 

KS § 3 Riktlinjer för säkerhetsskydd i Sala kommun  

INLEDNING 
Säkerhetsskyddsarbetet i Sala kommun syftar till att skydda känslig information, 
verksamheter, och funktioner som är viktiga för Sveriges säkerhet. Detta inkluderar 
att förhindra att information eller verksamhet skadas eller missbrukas av obehöriga. 
Säkerhetsskyddet omfattar även att upptäcka och förhindra oönskad påverkan på 
kommunens verksamhet som kan äventyra både lokal och nationell säkerhet.  

I syfte att säkerställa att Sala kommun uppfyller dessa krav har riktlinjer för 
säkerhetsskydd upprättats. Dessa riktlinjer bygger på Policy för säkerhetsskydd Sala 
kommun som antogs av kommunfullmäktige den 25 november 2024, § 115, och är 
utformade i enlighet med bestämmelserna i säkerhetsskyddslagen, 
säkerhetsskyddsförordningen samt Säkerhetspolisens föreskrifter. 

Riktlinjerna syftar till att: 

• Klargöra ansvarsfördelningen inom kommunen avseende säkerhetsskydd. 

• Säkerställa att ansvariga funktioner har nödvändiga befogenheter och 
resurser. 

• Ge en struktur för hur säkerhetsskyddsarbetet ska bedrivas samordnat, 
utvecklas och utvärderas. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.6393 – Missiv 
KS 2024.6395 – Riktlinje för säkerhetsskydd i Sala kommun 

Ledningsutskottets beslut § 172, 2024-12-18 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar, 
att anta Riktlinje för Säkerhetsskydd i Sala kommun, i enlighet med Bilaga KS 
2024.6395. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att anta Riktlinje för Säkerhetsskydd i Sala kommun, i enlighet med Bilaga KS 
2024.6395. 

Skickas till 
Säkerhetschef 
Kanslienheten 
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Dnr 2024/1211 

KS § 4 Slutrapportering Möklinta skola och förskola samt Vallaskolans B-
hus  

INLEDNING 
I initial fas, på uppdrag av kommunstyrelsen, utredde Fastighet investeringsbehov i 
dåvarande byggnad för Möklinta skola, utifrån fastighetstekniska brister. Utredning 
utfördes och presenterades på kommunstyrelsens sammanträde den 7 oktober 
2020, där beslut togs att genomföra om- och nybyggnation av Kyrkskolan i Möklinta. 
Startbesked beviljades via ledningsutskottet den 17 februari 2021, § 23 för 
byggnation av förskola och renovering av befintlig skolbyggnad. Partneringavtal 
tecknades med ByggDialog AB i april 2022. 

Utifrån beställning har skola uppförts för 120 elever samt en angränsande förskola 
för 45 barn. Byggnadernas totala area uppgår till 2381 kvm, vilket inkluderar 
teknikutrymmen, storkök och yta för idrott.  

Planering, projektering och utförande av idrottsyta genomfördes utifrån beslut kring 
samhällsnyttig funktion vilket gör att idrottsytan är uthyrningsbar.  

Under projektets gång har löpande politisk dialog förts i form av 
informationsärenden till Kommunstyrelsens ledningsutskott. Förändringar har 
förankrats samt information kring projektets status, tidsplaner och ekonomi har 
rapporterats. Projektet har löpt på bra och följt sin tidplan.  

Byggnad överlämnades till verksamhet i mitten av juli 2024 och invigning skedde i 
samband med skolstart. Projektet avslutas under hösten 2024 med avveckling av 
projektkontor och ersättningsmoduler för skolverksamhet. I samband med 
projektet, i anslutning till skola, har ny busshållplats byggts. 

Beställning inkom från skolnämnden gällande renovering av Vallaskolans Hus B, för 
att klara ett ökat elevantal. Kommunstyrelsens ledningsutskott beviljade 
startbesked för efterfrågad renoveringen den 21 juni 2023. 

Ombyggnation påbörjades under november 2023 och avslutades i samband med att 
verksamhet fick tillträde till lokal i juli 2024. 

Projektet har löpt på bra och följt sin tidplan och projektavslut skedde under hösten 
2024. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.6404 – Missiv 
KS 2024.6403– Missiv 

Ledningsutskottets beslut § 177, 2024-12-18 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar, 
att slutrapporteringar med ekonomiska redovisningar för Möklinta skola och 
Vallaskollans B-hus kan godkännas och läggas till handlingarna. 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
KOMMUNSTYRELSEN 

Sammanträdesdatum 

  

2025-01-15 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 4 fortsättning 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att slutrapporteringar med ekonomiska redovisningar för Möklinta skola och 
Vallaskollans B-hus kan godkännas och läggas till handlingarna. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Tekniska kontoret, Fastighet 
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KOMMUNSTYRELSEN 
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2025-01-15 

 

 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1212 

KS § 5 Projekt badhus, gällande tilldelning av medel ur 
Kommunstyrelsens förfogande 2025  

INLEDNING 
Utredning från 2019 har visat att badhuset i Sala är i akut behov av större 
renoveringar. Slutsatsen i utredningen föreslår att bygga ett nytt badhus i Sala, på 
Lärkans sportområde. Fortlöpande renoveringar och åtgärder har pågått sedan 
dess, för att möjliggöra att badhuset kan vara i fortsatt drift.  

I det politiska uppdraget, (Budget 2025, plan 2026–2028) som tilldelats Fastighet, är 
upptaget i verksamhetsplan för 2025 att genomföra: 

• Kommunstyrelsen ges i uppdrag att tillsammans med kultur- och 
fritidsnämnden fortsätta arbetet för framtidens badhus i kommunen.  

I detta politiskt prioriterade projekt är ambitionen att skapa en så bra och tydlig 
grund som möjligt, i tidigt skede i projektet, så förväntningar speglar den politiska 
viljan, om att bygga ett nytt badhus.  

För år 2024 tilldelades Fastighet medel från kommunstyrelsens förfogande efter 
beslut i kommunstyrelsen den 18 oktober 2023. 

För förstärkning av resurser samt framfart i projektet har extern projektledare 
kontrakterats. Tillsammans med projektledare i organisationen fortsätter projektet 
att formaliseras, vilket innebär ramverk för projektorganisation, tidsplaner och 
visionsarbete. Förberedande arbete för kommande detaljplan samt kring 
markförhållande och infrastruktur sker tillsammans med berörda enheter och 
kontor. Likväl interna och externa förankringar kring projektets status och 
frågeställningar behandlas. Dokumentation löper parallellt och aktuellt material 
sammanställs.  

En viktig och vägledande teknisk statusbesiktning, av befintligt badhus, ska beställas 
och genomföras. Denna besiktning kommer påvisa analys och rekommendation för 
val och investeringar för att upprätthålla badhusets funktion, över tid.  

För fortsatt projektarbete under 2025, enligt föreslagen plan, önskas medel tilldelas, 
utifrån budget på 2 500 000 kronor 

Beslutsunderlag 
KS 2024.6405 – Missiv 

Ledningsutskottets beslut § 178, 2024-12-18 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar, 
att Tekniska kontoret Fastighet, för år 2025, tilldelas 2 500 000 kronor för det 
fortsatta projektarbetet inför byggnation av framtida badhus, att tas ur 
kommunstyrelsens förfogande.  
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KS § 5 fortsättning 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att Tekniska kontoret Fastighet, för år 2025, tilldelas 1 500 000 kronor för det 
fortsatta projektarbetet inför byggnation av framtida badhus, att tas ur 
kommunstyrelsens förfogande, och övrigt tas inom ram.  

Anders Wigelsbo (C) yrkar avslag till Erik Hamrins (M) yrkande. 
Hanna Westman (SBä) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) yrkande. 

Erik Hamrin (M) tilläggsyrkar 
att uppdra till kommundirektören att presentera alternativ för finansiering av ett 
nytt badhus eller de renoveringskostnader som kan uppkomma som ett resultat av 
den utredning som ska göras. 

Anders Wigelsbo (C) yrkar avslag till Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande. 
Hanna Westman (SBä) yrkar bifall till Erik Hamrin (M) tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot Erik Hamrins (M) yrkande och 
finner ledningsutskottets förslag bifallet. 
Ordföranden ställer Erik Hamrins (M) tilläggsyrkande mot avslag och finner 
tilläggsyrkandet avslaget. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att Tekniska kontoret Fastighet, för år 2025, tilldelas 2 500 000 kronor för det 
fortsatta projektarbetet inför byggnation av framtida badhus, att tas ur 
kommunstyrelsens förfogande.  

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman (SD), 
Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBä) inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Ekonomikontoret 
Tekniska kontoret Fastighet 
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Sala 2025-01-15 

 
 

Reservation Kommunstyrelsen 2025-01-15 

Punkt 7: Projekt badhus, gällande tilldelning av medel ur 

Kommunstyrelsens förfogande 2025 
Koalition Sala ser behovet att säkerställa att det finns ett badhus man kan lita på 

i Sala kommun. Trots stora insatser så är det nuvarande badhusets livslängd, milt 

uttryckt, begränsad.  

Om Sala ska lösa detta genom att bygga ett nytt badhus eller istället satsa på att 

renovera det gamla är därför en högst aktuell fråga. Även om det finns ett 

formellt beslut att för 2024 ge fastighet projektstart inför byggnation av ”nytt 

badhus” så behöver vi vara redo att ompröva alternativ.  

Däremot är Koalitionen inte beredda att nyttja en så stor del av 

kommunstyrelsens förfogande för detta ändamål. För 2024 beviljades 1,5 

miljoner för detta projekt och det är vad vi är beredda att bevilja nu. Det 

motsvarar de kostnader för externa resurser som kontoret rapporterat. Övriga 

kostnader vill vi att fastigheten hanterar genom att prioritera om andra objekt i 

sin verksamhetsplan för 2025.  

Därtill anser vi att det är minst lika viktigt att frågan om hur kommunen ska 

finansiera ett nybygge eller en större renovering ska lösas. Så här långt har styret 

inte kunnat presentera en modell för finansiering och därför anser vi att 

kommundirektören bör säkerställa att olika alternativ tas fram utifrån 

kommunkoncernens förutsättningar.  

Badhuset kan, rent krasst, sluta fungera vilken dag som helst. En plan och 

finansiering för att genomföra den planen behöver tas fram. Men det måste ske 

med hänsyn tagen till den mycket sköra ekonomiska situation kommunen 

befinner sig i.  

Mot denna bakgrund reserverar vi oss mot kommunstyrelsens beslut i denna 

punkt till förmån för Erik Hamrins (M) yrkanden.  
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För Koalition Sala   

Erik Hamrin (M), oppositionsråd  

Magnus Edman (SD), gruppledare 

Tryggwe Lindman (SD), ledamot 

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare  
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

Dnr 2024/1213 

KS § 6 Omprioritering av investeringsbudget 2025 och 2026 för tekniska 
kontoret  

INLEDNING 
Kommunstyrelsen beslutade den 8 maj 2024, § 87, om investeringsbudget 2025 och 
investeringsplan 2026–2034 utifrån ett behovsunderlag som samtliga nämnder 
lämnat in. Senare beslutade kommunfullmäktige den 17 juni 2024, § 44, om budget 
för 2025 med plan 2026–2028 (där budgeten avseende investeringar utgick från 
kommunstyrelsens beslut om investeringsbudget 2025 och investeringsplan 2026-
2034. 

Under 2024 har dock ett antal av kommunens pågående investeringsprojekt 
fördyrats, vilket föranleder ett behov av att minska ned på investeringsbudgeten för 
2025 och 2026. Om neddragning ej görs, riskerar kommunen att investera i mer än 
vad som finns ekonomiskt utrymme till, samt att kreditomprövning från 
Kommuninvest inväntas. Det utrymme som kontoret bedömt kunna avvaras, 
föreslås omfördelas till ”Kontorsledningsprogrammet”, där de ska ligga kvar orörda 
för att kunna lämna tillbaka som ett överskott vid årens slut. 

Utöver behov av neddragning av den totala investeringsvolymen, finns också ett 
behov av omprioritering mellan åren samt mellan olika investeringsprojekt, då 
förutsättningar förändrats sedan beslut om investeringsbudget för 2025 och 2026 
fattades.  

Beslutsunderlag 
KS 2024.6407 – Missiv 
KS 2024.6406 – Bilaga  
KS 2025.137 – Koalition Salas förslag till omprioriteringar i tekniska kontorets 
investeringsbudget för år 2025 och 2026 

Ledningsutskottets beslut § 179, 2024-12-18 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar, 
att fastställa omprioriteringar i tekniska kontorets investeringsbudget för år 2025 
och 2026 i enlighet med Bilaga KS 2024.6406. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att fastställa omprioriteringar i tekniska kontorets investeringsbudget för år 2025 
och 2026 i enlighet med Bilaga KS 2025.137 

Hanna Westman (SBä) yrkar bifall till Erik Hamrins (M) yrkande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot Erik Hamrins (M) yrkande  och 
finner ledningsutskottets förslag bifallet. 
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KS § 6 fortsättning 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att fastställa omprioriteringar i tekniska kontorets investeringsbudget för år 2025 
och 2026 i enlighet med Bilaga KS 2024.6406. 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman (SD), 
Cecilia Viman (SD) och Hanna Westman (SBä) inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Tekniska kontoret 
Ekonomikontoret 
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Reservation Kommunstyrelsen 2025-01-15 

Punkt 8: Omprioritering av investeringsbudget 2025 och 2026 för 

tekniska kontoret 

 
Att Sala kommun nu måste stryka investeringar motsvarande över sjuttio miljoner 

kronor (!) under åren 2025 och 2026 är mycket beklagligt. De förbättringar av den 

allmänna miljön, renoveringen av det offentligas lokaler och arbetsmiljöförbättringar 

som nu måste skjutas på framtiden är ett misslyckande av styret.  

Bakgrunden till denna reduktion kommer sig av de stora underskott som är resultatet 

av ett politiskt ledarskap som inte klarar av att följa den budget för verksamheterna 

som man slagit fast. Salaborna borde verkligen fråga sig vad man fått för sin röst på 

vänsterstyret.  

Koalition Salas förslag innebär att mindre pengar binds upp i specifika områden som 

det vagt formulerade området ”exploateringar” eller ”miljöåtgärder”. Utrymme för 

dessa investeringar kommer att finnas kvar i den händelse de behövs, men de ska inte 

vara låsta till specifika objekt. Vi måste hålla i pengarna. 

Vi har även valt att reducera de kommande två årens investeringsmedel för offentlig 

konst till noll. Det är inte rimligt att fortsätta beställa konst som den berömda 
”pennvässaren på Vallaskolan” samtidigt som vi inte har råd att göra planerat 
underhåll i de kommunala köken. Vi reserverar därför till förmån för Erik 

Hamrins (M) yrkande i denna punkt. 

För Koalition Sala   

Erik Hamrin (M), oppositionsråd  

Magnus Edman (SD), gruppledare 

Tryggwe Lindman (SD), ledamot 

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare  
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Dnr 2024/1225 

KS § 7 Investeringsplanering 2027 - 2035 för kommunstyrelsens 
verksamheter  

INLEDNING 
Enligt Sala kommuns budgetprocess ska respektive nämnd besluta om 
investeringsplanen för kommande tioårsperiod. Beslutet som avser åren 2026–2035 
ska beslutas senast i januari 2025. 

När nämnderna sedan har beslutat om sina investeringsplaner, sammanställs dessa 
och presenteras i samband med budgetberedningen för 2026–2029.  

Slutlig investeringsbudget för 2026–2029 samt plan för 2030–2035 beslutas av 
kommunstyrelsens ledningsutskott i april och kommunstyrelsen i maj, följt av 
kommunfullmäktige i juni. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.6409 - Missiv 

Ledningsutskottets förslag § 181, 2024-12-18 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen beslutar, 
att fastställa kommunstyrelsens investeringsplanering för tvingande investeringar 
och reinvesteringar samt exploateringsinvesteringar för perioden 2027 till 2035 i 
enlighet med Bilaga KS 2024.6409. 

Anders Wigelsbo (C) yrkar bifall till ledningsutskottets förslag. 

Erik Hamrin (M) yrkar 
att kommunstyrelsen beslutar 
att ärendet återremitteras med hänvisning till att förvaltningen ska kunna justera 
underlaget för prioriteringar av investeringar utifrån SKR:s rekommendationer 
samt skapa gemensamma definitioner/klassificeringar. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer frågan om ärendet ska återremitteras eller avgöras idag och 
finner att ärendet ska avgöras i dag. 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att fastställa kommunstyrelsens investeringsplanering för tvingande investeringar 
och reinvesteringar samt exploateringsinvesteringar för perioden 2027 till 2035 i 
enlighet med Bilaga KS 2024.6409. 
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KS § 7 fortsättning 

Reservationer 
Erik Hamrin (M), Tomas Bergling (M), Magnus Edman (SD), Tryggve Lindman (SD), 
Cecilia Viman (SD och Hanna Westman (SBä) inkommer med skriftlig reservation. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunstyrelsens verksamheter 
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Sala 2025-01-15 

 
 

Reservation Kommunstyrelsen 2025-01-15 

Punkt 9: Investeringsplanering 2027 – 2035 för kommunstyrelsens 
verksamheter 

 

Den 17 december förra året presenterade SKR den analys de gjort av Sala 

kommun. Den visar med tydlighet att Sala kommun behöver göra ett 

omfattande arbete, inte minst när det kommer till investeringar. Det ekonomiska 

utrymmet för investeringar är strikt begränsat och varje del av det som planerats 

måste utvärderas.  

Därför anser vi att det är mycket oklokt att i enlighet med styrets förslag besluta 

om ett underlag till kommande investeringsplanering liknande det som nu finns 

framtaget.  

Att varje del av verksamheten får möjlighet att tydligt redovisa sina behov är bra, 

men den principen fungerar bara om alla delar av kommunens verksamhet har 

samma definition av de olika typerna av investeringar som vi har. I det 

dokument som kommunstyrelsen nu beslutat om finns flera nya begrepp som 

helt uppenbart används olika av olika delar av vår verksamhet. 

Definitioner av investeringsbegrepp som ”tvingande”, ”strategiska” och 

”återkommande” först klargöras, sättas i relation till varandra och gemensamt 

förankras innan de tas i bruk.  

För att ge exempel så förekommer det i den presenterade handlingen poster, 

såsom ”Renovering av vita broar”, ”Lekplatser, trygghet och säkerhet” samt 

”Föryngring av alléer i stan”, som klassas som ”tvingande”. Även om dessa 

satsningar är viktiga är de inte tvingande ur vare sig ett juridiskt perspektiv eller 

med hänsyn till ingångna avtal. Den typen av missförstånd måste hanteras. 

Vårt förslag var att avvakta med att fastslå underlag för investeringsplanering 

innan detta var klart. Vi vill även att verksamheterna, mot bakgrund av SKR:s 

rekommendationer skulle ges en ny chans att prioritera bland sina investeringar.  
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Sala 2025-01-15 

 
 

Att KS nu fastslå det aktuella dokumentet utan en sådan fördjupad analys och 

gemensam definition av investeringsbegreppen innebär, enligt vår mening, att 

kommunstyrelsen inte hörsammar de slutsatser som SKR har presenterat, trots 

att vi betalat en hel del pengar för att få dem. 

Det är inte en klok väg framåt för den som verkligen vill ta itu med den 

ekonomiska kris Sala kommun befinner sig i.  

Mot denna bakgrund reserverar vi oss mot kommunstyrelsens beslut i denna 

punkt till förmån för Erik Hamrins (M) yrkande.  

 

För Koalition Sala   

Erik Hamrin (M), oppositionsråd  

Magnus Edman (SD), gruppledare 

Tryggwe Lindman (SD), ledamot 

Cecilia Viman (SD), ledamot 

Tomas Bergling (M), ledamot 

Hanna Westman (SBÄ), gruppledare  
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Dnr 2024/1151 

KS § 8 Förslag på förändrat samverkansavtal för Hjälpmedelsnämnden  

INLEDNING 
Gemensam hjälpmedelsnämnd fattade den 27 september 2024, § 45, beslut om att 
Tjänstemannaberedningen ersätts av Strategiskt kundråd samt att Strategiskt 
kundråd får mandat att bereda ärenden till Hjälpmedelsnämnden. 

För att minska administrationen och mötestider och för en mer effektiv organisation 
har Hjälpmedelscentrum föreslagit att Tjänstemannaberedningen ersätts av 
Strategiskt kundråd som får ett mandat att bereda ärenden till 
Hjälpmedelsnämnden. 

 I nuvarande samverkansavtal finns följande punkt kring Hjälpmedelsnämndens 
organisation:  

”Punkt 4. Organisation Nämnden ingår i regionens organisation, vilket innebär att 
regionens bestämmelser och policy gäller avseende ekonomi, personalfrågor, 
redovisning, arkiv m m. Medel för anställdas pension skall avsättas inom regionen. 
Regionen svarar för att organisera Hjälpmedelscentrum inom egen verksamhet. För 
nämndens beredning av ärenden finns en Tjänstemannaberedning bestående av 
chefstjänstemän från kommunerna och regionen inom berört område”.  

I ett nytt förslag skulle punkten ändras:  

”Punkt 4. Organisation. Nämnden ingår i regionens organisation, vilket innebär att 
regionens bestämmelser och policy gäller avseende ekonomi, personalfrågor, 
redovisning, arkiv m m. Medel för anställdas pension skall avsättas inom regionen. 
Regionen svarar för att organisera Hjälpmedelscentrum inom egen verksamhet. För 
nämndens beredning av ärenden finns ett Strategiskt kundråd bestående av personer 
med rehabiliteringskompetens som utsetts på delegation av ansvarig chef från 
kommunen och regionen inom berört område. Utsedd tjänsteperson ska ha nära 
samverkan med ansvarig chef inför möten i Strategiskt kundråd. Om utsedd 
tjänsteperson inte kan medverka på Strategiskt kundråd ska ersättare utses. Ansvarig 
chef ska även erhålla minnesanteckningar och nödvändiga bilagor från Strategiskt 
kundråd.” 

I Strategiskt kundråd finns goda kunskaper om den egna verksamheten och hur 
hjälpmedelsfrågor hanteras. Frågor får en kortare väg till beslut och de kan beredas 
i en dialog med direkt berörda.  

För att frågor av ekonomisk karaktär ska ligga hos den som är ytterst ekonomiskt 
ansvarig behöver ett förberedande arbete ske hos varje enskild huvudman. Det ska 
möjliggöras genom att kallelse inför Strategiskt kundråd skickas ut i god tid före 
mötet. 

Möten kan komma att ske digitalt för att minska resvägen för de kommuner som 
ligger längst ifrån Hjälpmedelscentrum i Västerås ekonomisk karaktär och hur man 
kan möjliggöra för mindre kommuner som kan ha svårt att hantera representations 
skap. 
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Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

KS § 8 fortsättning 

En planering och nya arbetssätt kommer krävas i de olika verksamheterna inför den 
föreslagna förändringen.  Förändringen föreslås därför gälla från och med hösten 
2025. 

Beslutsunderlag 
KS 2024.6410 - Missiv 
KS 2024.5721 - Tjänsteskrivelse Förslag på förändrat samverkansavtal   
KS 2024.5720 - Protokollsutdrag § 45 gemensam hjälpmedelsnämnd 2024-09-27  

Ledningsutskottets beslut § 182, 2024-12-18 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
bifall till ledningsutskottets förslag att kommunstyrelsen hemställer att 
kommunfullmäktige beslutar, 
att godkänna förslag på förändrat samverkansavtal för Hjälpmedelsnämnden, samt 
att avtalet undertecknas av kommunstyrelsens ordförande. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer ledningsutskottets förslag mot avslag och finner förslaget 
bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen hemställer att kommunfullmäktige beslutar, 
att godkänna förslag på förändrat samverkansavtal för Hjälpmedelsnämnden, samt 
att avtalet undertecknas av kommunstyrelsens ordförande. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Dnr 2025/4 

KS § 9 Övriga frågor  

INLEDNING 
Ny lag om textilåtervinning 
Erik Hamrin (M) ställer en fråga med anledning av att en ny lag kring 
textilåtervinning har trätt i kraft. Hamrin vill få besked om VAFABMiljö  har 
beredskap att hantera detta?  
Ingela Kilholm Lindström (MP) som är Sala kommuns representant i VAFABMiljö:s 
direktion, informerarar att bolaget har en strategi för klädåtervinning. 

Dumpning av sopor  
För en tid sedan införde VAFABMiljö en företagstaxa för att lämna avfall. Enligt Erik 
Hamrin (M) finns nu ett växande problem med att sopor dumpas, vilket uppstått 
efter införandet av företagstaxan. Hamrin vill få svar på om det finns ambitioner att 
förändra taxan? 
Ingela Kilholm Lindström (MP) informerar att taxan kommer att lyftas vid 
kommande direktionsmöte och hon återkommer med information till 
kommunstyrelsen. 

Utveckling av Evelund 
Erik Hamrin (M) önskar få ett besked om när ärendet angående Evelunds utveckling, 
kommer upp för redovisning. Amanda Lindblad (S) meddelar att ärendet lyfts för 
politisk hantering när det är färdigberett. 

Räddningstjänstens organisation 
Erik Hamrin (M) önskar få besked om när ärendet kommer att lyftas för politisk 
behandling. Kommundirektör Daniel Holmvin meddelar att ärendet lyfts under 
våren 2025. 

Måltidsenheten och Skolkontorets arbete med att hantera budgetavvikelse 
Erik Hamrin (M) vill veta hur arbetet mellan måltidsenheten och skolkontoret 
fortlöper för att hantera budgetavvikelse. Anders Wigelsbo (C) svarar, i egenskap av 
ordförande i Skolnämnden, att ärendet kommer att återrapporteras i februari. 

Yrkanden 
Ordförande Amanda Lindblad (S) yrkar, 
att kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer sitt eget yrkande mot avslag och finner yrkandet bifallet. 

BESLUT 
Kommunstyrelsen beslutar, 
att lägga informationen till handlingarna. 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Andre vice ordförande: Erik Hamrin (M)Ordförande: Amanda Lindblad

Sekreterare: Malin Selldén Wahlman
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